
Er gloort hoop voor nog wat meer groen voor 

stadslandbouw in de Lutkemeerpolder 

Er is onverwacht beweging in het dossier Lutkemeerpolder. De gemeente en 

bezorgde Amsterdammers stonden de afgelopen jaren vaak tegenover elkaar, 

maar nu hebben GroenLinks, Partij voor de Dieren, D66 en PvdA een plan 

waarmee 14,3 hectare extra groen kan blijven. 

Tim Wagemakers 17 april 2025, 07:00 

Blik op het bedrijventerrein in de Lutkemeerpolder vanaf de Etnastraat in 

Nieuw-West.Dingena Mol 

Woensdagmiddag waren ze weer met tientallen bij de commissievergadering, 

de mensen achter Voedselpark Amsterdam die strijden tegen de bouw van 

distributiecentra in de groene Lutkemeerpolder. Iris Poels herhaalde namens 

hen hun zo vaak vertelde pleidooi. “Het is een bedrijventerrein op de verkeerde 

plek, op de laatste vruchtbare kleigrond binnen de gemeentegrenzen. Gaat het 

dan alleen over geld?” 
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Het onderwerp leidt vrijwel altijd tot chagrijn na afloop. De discussie verloopt 

vaak namelijk hetzelfde. Wethouders en coalitiepartijen PvdA, GroenLinks en 

D66 verdedigen dat de afspraken met bedrijven lang geleden gemaakt zijn, het 

verbreken van die contracten onbehoorlijk bestuur is én vooral heel kostbaar. 

Bovendien was er van de 43 hectare eerder al 3 hectare vrijgemaakt voor 

stadslandbouw én nog eens 9 hectare langs de rand van de polder. 

Out of the box 

Dit keer was de stemming een tikje anders. Anneke Veenhoff (GroenLinks) 

presenteerde in samenwerking met Partij voor de Dieren, D66 en PvdA een plan 

om naast die 9 hectare langs de rand van de polder nog eens 14 hectare vrij te 

maken. 

“We hebben bij ambtenaren lang doorgevraagd hoe we de inmiddels hele grote 

groep mensen van Voedselpark kunnen helpen,” zei Veenhoff. “En of er geen 

out-of-the-boxoplossing was.” Marc Emmerik (Partij voor de Dieren): 

“Lutkemeer staat symbool voor groen, voedselzekerheid en natuur. Dat moeten 

we beschermen.” 

Tot hun verbazing bleken er op die 14,3 hectare nog geen afspraken gemaakt te 

zijn met de pachtende boer die daar zit. De boer pacht de grond van de 

gemeente, maar wilde best praten over de geldende contracten. Veenhoff: “Als 

zowel die 9 hectare als dit extra grote stuk stadslandbouw kan worden, kan er 

opeens een heel groot voedselpark gestart worden in de Lutkemeer.” 

Het plan kon op enthousiasme in de raad rekenen, ook van andere partijen. Volt 

sprak van ‘het jaar om een compromis te sluiten tussen de burgers en 

gemeente’. SP-fractievoorzitter Remine Alberts zei dat de ‘nee-modus’ van de 

gemeente afgelopen moet zijn. “We moeten meters maken. Het liefst had ik de 

hele Lutkemeerpolder opengehouden, maar dat is een gepasseerd station. Wat 

er nu nog openligt, wil ik behouden.” 

Hard gewerkt 

Wethouder Melanie van der Horst (Ruimtelijke Ordening) constateerde in een 

reactie dat er ‘waanzinnig hard gewerkt is om te kijken wat er nog mogelijk is’. 

Ze beloofde zo snel mogelijk terug te komen op de haalbaarheid van de 

plannen. Duidelijk is wel dat als de grond inderdaad bestemd wordt voor een 

voedselpark, de gemeente dit hoogstwaarschijnlijk zal moeten aanbesteden. 
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Bij de mensen van Voedselpark Amsterdam was na afloop van de vergadering 

voorzichtige tevredenheid te horen, maar ook dat ze het eerst willen zien voor 

ze het geloven. Zij zien de plannen daarnaast niet als een eindpunt, maar als een 

start om nog veel meer van de Lutkemeerpolder voor de poorten van de 

distributiedozen weg te slepen. 

De vraag blijft wat er nog mogelijk is. Zo zijn onder meer de plannen voor een 

groot distributiecentrum vergevorderd en is een grote werkplaats 

voor lichtinstallaties al gebouwd. Daarmee gaat de verstening volgens 

Voedselpark Amsterdam schrijnend snel. 

Met andere woorden, de volgende vergadering zullen ze er gewoon weer zijn. 
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